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d’acord amb la llei i en fase d’execució, 
com la pedrera de s’Antiga de Begur, 
no es vegin afectats”.  

Però precisament el fet que es 
mantingui el projecte de la pedrera de 
s’Antiga de Begur –on hi ha previstos 
24 habitatges nous– és un dels prin-
cipals motius de crítica de la platafor-
ma SOS Aiguafreda-Salvem Begur: 
“És un projecte que presenta nom-
broses irregularitats, fruit d’una re-
qualificació urbanística i que hem de-
nunciat als jutjats”. L’entitat, tot i que 
aplaudeix que s’hagin esborrat del 
mapa les 374 construccions previstes 
a la cala d’Aiguafreda i que s’hagi re-
duït el creixement previst al poble, la-
menta que, dels 28 sectors del muni-
cipi, la majoria no hagin entrat en cap 
estratègia d’extinció o de reducció. 

15.000 habitatges menys 
El PDU esborra del mapa la meitat 
dels 30.843 habitatges projectats en 
17 municipis costaners, però l’afecta-
ció és desigual: hi ha poblacions com 
Portbou i Roses (Alt Empordà) on es 
redueix en més d’un 80% el nombre 
d’habitatges que es podien aixecar, 
mentre que a Mont-ras i Sant Feliu 
de Guíxols (Baix Empordà) les edifi-

cacions eliminades representen un 
2%. L’alcaldessa de Roses Montse 
Mindan veu amb bons ulls la norma-
tiva, tot i que el seu municipi hagi pas-
sat de 6.624 construccions possibles 
a les 948 que finalment es deixaran fer. 
“Hi havia zones completament inun-
dables, no s’hi podia construir, i tot-
hom està alertant dels efectes del can-
vi climàtic. Entenem que és una deci-
sió que s’havia de prendre, i ara hau-
rem d’estudiar com afecta el 
creixement del poble”, opinava tot i 
subratllar que estudiaran el document 
i, si cal, hi presentaran al·legacions. 

Per contra, a Sant Feliu de Guíxols, 
per exemple, només es podran aixecar 
92 cases menys de les previstes inici-
alment. “El nostre pla general ja era 
bastant restrictiu i ens ha afectat poc. 

Però sí que haurem de parlar amb els 
propietaris d’un sector que s’ha des-
classificat i que està al centre del casc 
urbà perquè no quedi una parcel·la 
buida al mig del poble”, va assenyalar 
el regidor d’Urbanisme, Josep Saballs.  

La modificació tampoc no ha tingut 
gaire afectació a Torroella de Montgrí 
- l’Estartit, on han perdut la possibi-
litat de construir poc més d’un cente-
nar de cases. Ara bé, el seu alcalde, Jor-
di Colomí, creu que la nova normativa 
es queda curta: “El PDU intenta salvar 
el poc que queda sense haver d’inver-
tir en indemnitzacions als propietaris. 
Se salva el que es pot, però no el que 
és desitjable”. Ara bé, si en una cosa co-
incideixen tots els consistoris i agents 
implicats és que necessiten temps per 
analitzar la lletra petita del text.e

Treballs de construcció a la zona de Sa Riera el juny passat. DAVID BORRAT

Els alcaldes avalen el nou pla 
urbanístic de la Costa Brava

Promotors i ecologistes revisen la lletra petita del text

MEDI AMBIENT

Ajuntaments, promotors, veïns i 
ecologistes feia gairebé un any que 
esperaven l’aprovació inicial del Pla 
Director Urbanístic de la Costa Bra-
va, el document que marca en quins 
indrets es podran donar llicències 
per construir i en quins no. I des-
prés de revisar 202 sectors de 17 
municipis costaners, el veredicte no 
ha deixat indiferent ningú: permet 
aixecar 15.000 habitatges nous, la 
meitat dels previstos abans del do-
cument. Una xifra que per a uns és 
massa i per a d’altres, massa poc. 

“És un pla que deixarà tothom amb 
mig regust de boca”, va reconèixer 
ahir el president del Gremi de Promo-
tors i Constructors de Girona, Josep 
Maria Coll, que va afegir que ara ha 
d’analitzar la lletra petita del PDU per 
veure quina serà l’afectació real a ca-
da municipi i a les seves previsions de 
creixement. Tot i això, va celebrar que 
almenys s’hagin mantingut les edifi-
cacions planificades en sòls urbans 
urbanitzables: “Sempre hem defensat 
que els projectes que s’han executat 

GIRONA
MARIA GARCIA Esmenes 

Tots els 
agents 
implicats es 
reserven la 
possibilitat 
d’al·legar

Desigualtats 
A Sant Feliu  
de Guíxols 
només es 
redueix un 2% 
el nombre de 
construccions

Una garoinada a bord d’un veler d’època, una ob-
servació astronòmica al Pirineu amb tast de li-
cors, una ruta per petits pobles de l’Empordà 

en bicicleta elèctrica, degustar i aprendre a fer format-
ge artesà, dormir sota les estrelles en una caseta de 
fusta al peu del Pedraforca, visitar una cerveseria ar-
tesana... Aquestes són algunes de les propostes més 
venudes a www.fentpais.cat, portal web on trobareu 
una selecció d’experiències de petit format per desco-
brir el territori d’una manera autèntica i respectuosa 
per a totes les butxaques, perquè inclou des d’una vi-
sita en un celler amb història per 7 € fins a un cap de 
setmana complet a la Costa Brava amb vol en globus in-
clòs per 436 €.

Només cal que triïs el pressupost i deixa que la per-
sona que rebi el regal esculli el que més li agra-
di. Les capses regal Fent País van dels 19,9 € fins 

als 179,9 € i són multicategoria, és a dir, el beneficiari po-
drà escollir entre més de 200 experiències de benestar, 
gastronomia, de l’àmbit cultural, escapades, aventura, 
natura... Tot a punt per trobar les que el motivin espe-
cialment. I si no es vol sortir de casa, fins i tot hi ha l’opor-
tunitat de bescanviar el xec regal per una subscripció a 
una revista en català, o també es pot demanar un lot de 
productes de la terra a domicili. La capsa regal es pot 
comprar a través del web de Fent País o en un dels 600 
punts de venda repartits per Catalunya, entre d’altres a 
Abacus.

Regalar 
experiències 
està de moda

La capsa regal és la 
millor opció quan no 
saps què regalar
mm
ss
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na de les demostracions que el planeta pateix el
canvi climàtic és l’escassa presència dels bolets
en els nostres boscos, a la caiguda de l’estiu i du-

rant la tardor. Recordo, amb nostàlgia, les èpoques en
què els nostres pares recorrien les muntanyes lloreten-
ques del voltant, els turons de l’Àngel, els Hostalets, can
Daura, can Boïgues, es Sot de Cabanyes, la Roca Gros-
sa, coll de Llop, Rossell, Bandina, i el sector de Terra Ne-
gra, ja en territori tossenc i de Llagostera, i en tornaven
amb uns bons cistells plens, sobretot, amb una espècie
que resultava inconfusible a la vista i al paladar: els ous
de reig. Segons els gurmets, és el millor bolet. En al-
guns llocs l’anomenen reig, a seques. En realitat, el nom
llarg –ou de reig– fa referència al seu aspecte quan
despunta, embolcallat d’un tel blanc i amb una forma
d’ou dur evident. Quan són petits i tendres també reben
el nom de quicous. Després el tel s’esquerda per la part
superior, comença a veure’s un capell hemisfèric ata-

ronjat que despunta, es va
obrint, acaba formant una
mena d’ombrel·la i pot agafar
dels 5 als 15 cm d’alçada. Per
la part de sota del capell des-
taquen un munt de làmines
lliures d’un bell color groc. Fa
bona olor i, quan és cuit, és
consistent i té un gust excel-
lent. Sol fer-se en alzinars,
rouredes i suredes, en terre-
nys silicis i assolellats. En
temps pretèrits fins i tot, a
vegades, alguns amos de ta-
llers tancaven unes hores per
anar a fer de boletaire. Ara no

els resultaria. Evidentment, tornaven amb mostres de
tota mena. Junt als ous de reig recordo les cualbres –la
morada, la picantor de la qual es disminuïa pelant-la, i la
llora, més valorada, de color verdós–, les lleteroles, els
escarlets, els siurenys –o ceps–, sempre molsuts, els
rossinyols, mai corcats, i tants d’altres, i, és clar, si es re-
corrien les pinedes, els pinetells i els rovellons, que són
una menja exquisida. Els boscos s’han urbanitzat, el cli-
ma l’hem modificat, les pluges no venen quan tocaria i
els bolets cada vegada abunden menys. Els rovellons
que hi ha al mercat els porten de fora i tenen un gust
més insípid. No és el mateix. Els ous de reig (l’Amanita
caesarea), com deia, gairebé ni es veuen i encara tenen
un parent verinós, el reig bord (Amanita muscaria), amb
un capell més vermellós tacat d’escames blanques. Hi
ha gent que els confon i, per això, recela de tots. A Llo-
ret menjar ous de reig és, ara, un luxe. Només està a
l’abast d’alguns afortunats que saben reductes con-
crets on encara se’n troben.
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Els ous de reig

Joan
Domènech

El clima l’hem
modificat, les
pluges no
venen quan
tocaria i els
bolets cada
vegada
abunden
menys

El president del Gremi de
Promotors i Constructors
de Girona, Josep Maria
Coll, creu que el pla direc-
tor de protecció de la Cos-
ta Brava s’ha fet de forma
“prematura”, perseguint
l’objectiu de “limitar el
creixement” i sense valo-
rar altres aspectes, com el
model econòmic de la de-
marcació. “El govern diu
que aquesta revisió s’ha
fet amb molt de rigor, pe-
rò amb el temps que hi ha
hagut això no és possible”,
diu Coll, que exposa que el
pla hauria d’incloure, per
exemple, com pot afectar
que s’impedeixi construir
15.037 habitatges per al
sector. El president creu
que el pla afectarà espe-
cialment aquells promo-
tors que ja tenien els pro-
jectes molt avançats i a
qui ara “tanquen la porta
als nassos” perquè encara
no disposaven de tots els
permisos. Josep Maria
Coll, en canvi, veu positiu
que el pla inclogui noves
directrius per millorar la
integració paisatgística
de les noves construc-
cions.

Una quarantena de veïns
Els efectes del pla director
incidiran en molts de mu-
nicipis de la costa. Un dels
casos és Tossa, on es fre-

naran més d’un centenar
de cases al terme munici-
pal de Tossa de Mar. A les
75 previstes a Cala Moris-
ca, que s’han desclassifi-
cat, cal afegir-hi la trente-
na que tampoc no es po-
dran fer a cala Giverola i
punta Pola, segons fonts
de l’equip de govern muni-
cipal (CiU, Endavant Tos-
sa i ERC).

Fonts de l’Ajuntament
de Tossa asseguren que la
feina feta a cala Morisca
són només projectes d’ur-
banització i reparcel·lació
que perden pes amb el
PDU de la Generalitat. No
s’hauria de compensar el
promotor, encara que el

nou marc legal és respon-
sabilitat del govern.

En una primera valora-
ció i pendent de conèixer
els detalls, l’Agrupació de
Parcel·listes de Cala Mo-
risca va lloar l’aprovació
inicial del nou pla director
urbanístic. “No hi ha crei-
xement urbanístic i hem
aconseguit que no es
construeixi. No sabem els
detalls, però estem satis-
fets”, va afirmar la presi-
denta de l’agrupació, Lí-
dia Guilera. A cala Moris-
ca, hi viuen una quarante-
na de veïns. La urbanitza-
ció es va construir entre
els anys setanta i vuitanta
del segle passat. L’exalcal-

dessa de Tossa Gisela Sa-
ladich vol conèixer a fons
el document del pla direc-
tor abans de valorar-lo.

D’altra banda, en el cas
de Roses, on el pla direc-
tor preveu reduir a 948
habitatges nous una pre-
visió inicial de 6.624 habi-
tatges, l’alcaldessa, Mont-
se Mindan, en declara-
cions a l’ACN, considera
que el pla es basa en gran
part en estudis d’inunda-
bilitat que farien que en
àrees de Santa Margarida
fos molt difícil de cons-
truir-hi. Amb tot, creu
que Roses necessita po-
der créixer i que cal apos-
tar per la rehabilitació. ■

a El president dels constructors critica que no s’ha valorat el model econòmic
de la demarcació a Els veïns de cala Morisca lloen el fre a la construcció

J. Ferrer /E. Carrera /ACN
TOSSA DE MAR / ROSES

Els promotors creuen que
el pla de la Costa Brava és
prematur i poc rigorós

Una imatge de cala Giverola, a Tossa de Mar, el maig del 2018 ■ QUIM PUIG
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El ple de l’Ajuntament de Ba-
nyoles ha aprovat els pressupos-
tos municipals per a l’any vinent
amb els vots a favor de l’equip de
govern, amb majoria absoluta, i
els vots en contra dels tres grups
de l’oposició: ERC, Sumem Ba-
nyoles i Convivència i Progrés. Els
pressupostos per a  seran de
.. euros, cosa que suposa
un augment del , respecte

l’exercici anterior. El ingressos se
situen en els .. euros - un
increment del ,-, mentre que
les despeses, amb un creixement
del ,, se situaran en
.. euros. Aquest incre-
ment ve determinat pel major
nombre de contractes i per l’in-
crement anual del sou dels fun-
cionaris i treballadors municipals
per tal de recuperar el seu poder
adquisitiu. L’endeutament se si-
tuarà a finals del  en una ràtio
del ,, una xifra molt sem-
blant als darrers exercicis.

El capítol d’inversions per al
 es veurà incrementat en un
,, amb un total de ..
euros. Entre les inversions desta-
quen la finalització de les obres de
remodelació del Museu Arqueo-
lògic, amb . ; el saneja-

ment de Cal General, el carrer Lli-
bertat i  el cabal del rec de Can Tei-
xidor, amb . ; la part final
de l’adquisició l’edifici de Can To-
màs Teixidor, l’adquisició d’habi-
tatge social, amb .; l’ar-
ranjament del carrer Joan XXIII,
amb . , i diferents millores
a la via pública per un valor de
. . Entre d’altres inver-
sions, el consistori destinarà
. euros al projecte de la
nova biblioteca municipal, així
com recursos per al pla de voreres,
carrils bici, mobiliari urbà, enllu-
menat públic i estalvi energètic. 

Els tres grups de l’oposició van
justificar el seu vot contrari per la
manca de voluntat de l’equip de
govern a deixar-los participar en
l’elaboració dels comptes, i es van
queixar pel poc temps que han
tingut per estudiar-los. Sumem
Banyoles va destacar que no són
uns pressupostos participatius
per part de la ciutadania. 

PERE DURAN BANYOLES 

Banyoles aprova un pressupost
de 20 milions d’euros per a 2020

Hi ha partides per a la
finalització de la remodelació
del Museu Arqueològic i per
al projecte de la biblioteca 



El ple de l’Ajuntament de
Banyoles. PERE DURAN/NORDMEDIA
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■Banyoles donarà demà el tret de
sortida a les activitats de Nadal
amb la tradicional encesa de l’en-
llumenat nadalenc, que enguany
s’ha renovat i estrenarà un arc de
llum i un nou muntatge a la plaça
Major. L’acte d’encesa  incorpora-
rà un nou espectacle de llums ela-
borat per la UdG i el mapping re-
alitzat pels centres de secundària
de Banyoles, a banda de sumar-
s’hi enguany també representants
de la Taula de la Discapacitat del
Pla de l’Estany. L’encesa tindrà
lloc demà a partir de les set de la
tarda. 

Totes les activitats organitzades
per l’Ajuntament i l’associació
Banyoles Comerç i Turisme es fa-
ran sota la marca «Banyoles és Na-
dal», amb l’objectiu de «crear una
marca pròpia de Banyoles per rei-
vindicar les activitats i propostes
que es fan a la ciutat durant aques-
tes festes», va destacar la regidora
de Promoció Econòmica, Anna
Tarafa. 

De l’enllumenat nadalenc des-
tacarà el muntatge que es podrà
veure a la plaça Major, on es re-
crearà un cel estrellat, amb unes
bombetes gegants, que acompa -
nyarà els veïns i veïnes durant to-
tes les festes i fins a Reis. Una altra
novetat important serà la instal·la-
ció d’un arc transitable amb sen-
sor a la plaça Doctor Rovira, on els
vianants podran fer-se fotografies.
«Volem crear un espai on els ban-
yolins i banyolines puguin inte-
ractuar», assenyala Tarafa. 

Pel que fa a la resta de la il·lu-
minació, seguirà la línia dels úl-
tims anys, amb estrelles, cercles o
boles repartides per la ciutat i amb
un especial protagonisme dels co-
lors blanc i blau.

Banyoles donarà
el tret de sortida
a les festes amb
l’encesa dels
llums de Nadal  

ACN/DdG GIRONA 

■ SOS Costa Brava presentarà
al·legacions al pla de protecció del
litoral que ha aprovat inicialment
la comissió d'Urbanisme i que im-
pedeix la construcció de .
habitatges, perquè considera que
es queda «a mig camí». L'advocat
de l'entitat ecologista, Eduard de
Ribot, exigeix «més valentia» al
Govern i que desclassifiqui tots els
sectors pendents de desenvolu-
par. «La capacitat de càrrega de la
Costa Brava està exhaurida, no
podem continuar urbanitzant»,
va apuntar. En canvi, els equips de
govern de Roses, Palafrugell, Ca-
daqués i Llançà veuen amb bons
ulls la proposta perquè creuen
que fomentarà el creixement
«sostenible» a la Costa Brava. En
aquest sentit, el regidor d'Urba-
nisme de Palafrugell, Jaume Pala-
hí, diu que la Generalitat ha estat
«valenta» i l'alcaldessa de Cada-
qués, Pia Serinyana, creu que el
pla beneficiarà el municipi, on el
planejament actual permetia un
creixement «molt extensiu».

Un «pas endavant» però «ma-
nifestament insuficient». SOS
Costa Brava espera la publicació
del pla director urbanístic de re-
visió de sòls no sostenibles del li-
toral de Girona per analitzar el de-
tall de la proposta del Govern,
però l'advocat Eduard de Ribot ja
avança que les  entitats ecolo-
gistes que integren SOS Costa Bra-
va comencen a treballar per pre-
sentar-hi al·legacions. Segons de
Ribot, el pla es queda «a mig
camí» perquè impedeix la cons-
trucció de . habitatges al li-
toral gironí però n'avala ..

«Nosaltres demanàvem desclas-
sificacions massives i no ha estat
així», ha afirmat en nom de SOS
Costa Brava. De Ribot creu que el
Govern perd una oportunitat per
fer un «canvi de rumb real» en po-
lítica urbanística i desclassificar
tots els sectors pendents de cons-
truir. «Hem de ser conscients que
hi ha més hectàrees en perill que
les que salven», ha criticat. «La
Costa Brava no admet continuar
edificant, no hi ha prou cales, ni
prou boscos ni prou paisatge per
continuar urbanitzant», sosté de
Ribot, que creu que «destruir el
paisatge» és una «política absur-

da». «La moratòria va ser una atu-
rada de màquines i el que aquest
pla proposa és només una abaixa-
da de velocitat», afegeix. Tot i que
SOS Costa Brava celebra que es
desclassifiquin urbanitzacions
com cala Morisca de Tossa de Mar
o Aiguafreda de Begur, lamenten
que s'avali la construcció en altres
paratges com sa Guarda de Cada-
qués, encara que Urbanisme
aprovi una nova normativa més
restrictiva que implicarà modifi-
cacions en el projecte. 

De Ribot creu que el Govern ha
actuat amb excés de zel per evitar
que alguns promotors puguin re-

clamar indemnitzacions. SOS
Costa Brava, però, entén que no hi
ha drets adquirits de propietaris i,
per això, insta a impedir la cons-
trucció de totes les urbanitzacions
pendents. A més, ha criticat que el
pla no entri a valorar la situació ur-
banística de poblacions tan im-
portants com Palafrugell, Calon-
ge, Palamós, Platja d'Aro o Caste-
lló d'Empúries només perquè te-
nen un planejament més recent i
adaptat al pla territorial parcial de
les comarques gironines. «Tenen
un potencial de creixement urba-
nístic molt important i s'haurien
d'haver revisat», subratlla.  

SOS Costa Brava reclama 
«més valentia» a la Generalitat 
El seu advocat, Eduard de Ribot, creu que el Govern ha actuat «amb excés de zel» per evitar que
alguns promotors puguin reclamar indemnitzacions Creu que s’ha de paralitzar tot el creixement

Les obres de construcció de 52 habitatges a sa Riera, zona que no ha quedat protegida. DIARI DE GIRONA 
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E.B. ROSES

■ Els serveis d’emergències van
localitzar aquest dilluns a la tarda
un home de  anys mort a casa
seva. Segons les primeres im-
pressions, que haurà de determi-
nar l’autòpsia, la víctima estava
morta des de feia dies al domicili.
Els Mossos d’Esquadra van acti-
var la comitiva judicial i s’apunta
que es tracta d’un mort natural.

El succés es va desencadenar
a primera hora de la tarda, quan
els Serveis Socials de Roses van
alertar la Policia Local del muni-
cipi que hi havia un home que
feia dies que no anava  a la seva
seu per recollir l’assignació
 alimentària i que s’havien des-
plaçat fins al seu domicili, de la
pujada de Puig Rom per veure si
estava bé. 

Com que no responia al timbre

van fer mobilitzar els serveis
d’emergències -Bombers, SEM,
Policia Local i, després, els Mos-
sos d’Esquadra. En arribar-hi, els
policies locals no van poder ac-
cedir al domicili i va ser necessà-
ria l’actuació dels Bombers de la
Generalitat. Un cop a dins, es van
trobar l’home mort.

A més de la víctima mortal, al
domicili hi havia un gos del finat,
que els serveis d’emergències
també van recollir. 

Els Mossos d’Esquadra es van
quedar al domicili fins a l’arriba-
da de la comitiva. L’autòpsia del
cadàver es realitzarà a l’Institut
de Medicina Legal i Forense de
Girona i haurà de determinar les
causes de la mort. L’home loca-
litzat mort aquest dilluns vivia sol
en aquest domicili de la població
de Roses.

Troben un home de
79 anys mort des de
fa dies a casa a Roses
Serveis Socials del municipi va donar
l’alerta a emergències en no saber res d’ell
i en veure que no responia al timbre 

DdG BÀSCARA

■ La trucada d’un veí als Mossos
d’Esquadra va permetre frustrar
un robatori en una entitat bancà-
ria a Bàscara la matinada d’ahir.
La mateixa entitat ha patit diver-
sos robatoris. Els darrers, a punta
de pistola, el  i el . Aques-
ta vegada només van poder tren-
car part del vidre.

En aquest cas, el robatori s’es-
perava perpetrar de matinada
quan estava tancat. Eren la una de
la matinada, segons informava el
setmanari L’Empordà, del mateix
grup editorial que Diari de Giro-
na. 

Un veí va sentir un soroll de vi-
dres trencant-se al carrer. Es va
adonar que algú estava intentant
robar a les oficines que té Caixa-
Bank a Bàscara, just a tocar de l’N-
II. 

El veí va trucar immediatament

al , el telèfon d'Emergències, i
una patrulla dels Mossos d’Es-
quadra s’hi va desplaçar. Aquest
gest podria ser el que hagués frus-
trat un nou robatori i que només
hagi quedat «en temptativa»en
una de les delegacions de Caixa-
Bank que semblen més atractives
per als lladres.

Els lladres o lladre van trencar,
amb un martell o mall, una part
de la façana de vidre de les ofici-
nes amb l’objectiu, segons apun-
ten les primeres informacions
dels Mossos, d’endur-se una cai-
xa. Finalment, en adonar-se que
la policia n’havia estat alertada,
van fugir sense res.

Un veí frustra un robatori
durant la matinada
en un banc de Bàscara
Els lladres trenquen una part de la façana però fugen en adonar-se que
se n’ha alertat la policia L’entitat ha patit robatoris en altres ocasions

L’entitat bancària de Bàscara que van intentar atracar. EMPORDA.INFO
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El 18 demayo de 2016, el Sindicat
de Mossos d’Esquadra se levantó
con la cuenta de la red social de
Twitter y su página web hackea-
da. “Hemos decidido dejar de ha-
cer la faena sucia como soldados
rasos del capitalismo”, rezaba un
comunicado colgado en su pági-
na corporativa, donde se hablaba
de la refundación del sindicato y
criticaba casos como el del Juan
Andrés Benítez, Ester Quintana o
Ciutat Morta. En Twitter, se repe-
tían los mensajes a favor de los
derechos humanos y en contra
de la tortura.

También se difundieron links
donde constaban datos persona-
les de 5.540mossos, como el nom-

bre, el DNI, la dirección, el teléfo-
no, su correo electrónico, su nú-
mero de identificación policial
(TIP) e incluso su cuenta banca-
ria. Los Mossos abrieron una in-
vestigación penal, y pusieron a
disposición de los agentes afecta-
dos un teléfono donde les infor-
maban de las medidas a tomar y
donde podían avisar de cualquier
anomalía que hubiesen detecta-
do en su día a día. A la vez, al
sindicato se le abrieron diversos
frentes: el penal, contra quienes
le hackearon; el interno, para cal-
mar los ánimos y dar tranquili-
dad a sus afiliados y no afiliados
afectados por la filtración, y su
responsabilidad por la posible ne-

gligencia en la protección de los
datos de los agentes.

Una de las primeras en reac-
cionar fue la Agencia Española
de Protección de Datos (AEPD),
que abrió una investigación pa-
ra determinar si el sindicato ha-
bía actuado debidamente en la
protección de una base de datos
tan delicada como esa, repleta
de detalles personales. La agen-
cia, que recibió diversas denun-
cias, concluyó que el sindicato
no cumplía con todas las medi-
das de seguridad.

En la resolución de agosto de
2017, a la que ha tenido acceso
este diario, la AEPD considera
que el sindicato infringió varios

artículos de la Ley de Protección
de Datos. Se refiere a la carencia
de un “documento de seguri-
dad” en el tratamiento de los da-
tos, destaca que no existía un
“contrato escrito” para la ges-
tión y el mantenimiento de su
web, sino que se hacía “tácita-
mente” con la empresa Control
Zeta. También detalla los “per-
juicios ocasionados a los denun-
ciantes”. A favor del sindicato,
contempla su “diligente” reac-
ción tras el ataque informático,
desconectando inmediatamente
los servidores de la red.

Indemnización de agentes
El SME pagó la multa de la agen-
cia, acogiéndose a la reducción
del 20% (17.600) del pago volunta-
rio. A pesar de eso, no hubo un
reconocimiento de la responsabi-
lidad (por lo que podría haberse
beneficiado de un descuento ma-
yor) y denunció la sanción de la
Agencia Española de Protección
de Datos por la vía judicial. En
marzo de este año, la Audiencia
Nacional desestimó el recurso in-
terpuesto por el sindicato al con-
siderar que el pago voluntario im-
plicaba la renuncia a cualquier
recurso por la vía civil.

Al pago de esta sanción se su-
ma el acuerdo al que llegó el SME
con varios agentes que denuncia-
ron al sindicato por la difusión de
sus datos personales. Cuatro días
antes del juicio que debía cele-
brar el juzgado de primera instan-
cia número 57 de Barcelona, pre-
visto para octubre de 2018, la or-
ganización llegó a un acuerdo: in-
demnizó con 45.000 euros a 10
agentes (4.500 a cada uno), según
fuentes conocedoras del mismo.

El SME, que ha declinado dar
detalles de los procesos abiertos
al ser unamateria quemanejan y
conocen a fondo sus abogados,
asegura que han reforzado la se-
guridad de su web. A pesar de
eso, el sindicato considera que no
existe el riesgo cero y que todos
los organismos están expuestos a
este tipo de ataques informáticos.

La causa penal contra los pre-
suntos autores del hackeo está a
la espera de juicio. Tres perso-
nas fueron detenidas, y puestas
posteriormente en libertad, acu-
sadas de un delito de descubri-
miento y revelación de secretos.
Todos los sindicatos de Mossos,
además de grupos de agentes de
forma particular, están persona-
dos en la causa como acusación
particular.

La industria nuclear quiere
alargar su actividad pese a las
dificultades que encuentra pa-
ra gestionar los residuos radio-
activos. Anav, la empresa que
dirige las centrales de Ascó y
Vandellòs, ha empezado la tra-
mitación del expediente para
lograr una prórroga por 10
años más de la actividad de la
central de Vandellòs 2. A su
vez, la compañía admite que,
en 2020, iniciará también los
trámites para asegurarse que
Ascó sigue en funcionamiento
al menos otra década más.

El anuncio coincide con un
aviso hecho público por José
Antonio Gago, director gene-
ral de Ascó-Vandellòs, alertan-
doque la capacidad de almace-
naje de residuos nucleares se
acerca al límite, en ambas cen-
trales. De los 32 contenedores
que hay en Ascó para deposi-
tar residuo radiactivo, 21 ya es-
tán llenos y, en 2020, se relle-
narán otros dos. Gago fija pa-
ra 2024 el límite de capacidad
para poder acoger más deshe-
cho del reactor. En Vandellòs,
la fecha tope es más tempra-
na: 2022.

Anav ha previsto realizar
unos trabajos para ensanchar
la capacidad de la piscina don-
de se recoge el residuo radio-
activo para lograr estirar has-
ta 2026 el volumen disponi-
ble. Anav defiende que tanto
Ascó como Vandellòs están
“perfectamente preparadas
para ampliar su actividad” pe-
ro alega que la planificación
del destino de los residuos se
ha precipitado por el bloqueo
del almacén nuclear de Villar
de Cañas (Cuenca). Las dos
unidades de Ascó están opera-
tivas desde 1984 y 1986, res-
pectivamente, mientras
Vandellòs 2 entró en funciona-
miento en 1988. El ministerio
de Industria rechaza alargar
más allá de los 40 años la vida
de las nucleares, un tope que
se superará si prospera la peti-
ción de prórroga de actividad
solicitada por Anav.

El Plan Director Urbanístico
(PDU) de la Costa Brava es un cla-
ro paso adelante, pero insuficien-
te para sacar al litoral de la “zona
de peligro”. La entidad ecologista
SOS Costa Brava ha realizado ese
diagnóstico sobre el plan que fre-
na la construcción de 15.000 vi-

viendas y critican que aunmantie-
ne “enormes posibilidades de cre-
cimiento urbanístico en muchos
municipios”.

La Plataforma está estudiando
al detalle cómo afecta a las “zonas
amenazadas” recurridas por sus
entidades. La asamblea se reuni-
rá mañana para valorar el PDU y

lanzar una campaña de actos de
información por el territorio.

Tras la aprobación inicial del
PDU se ha activado un periodo de
información pública. Un equipo
multidisciplinar de técnicos for-
mado por ambientólogos, biólo-
gos, arquitectos, geógrafos y abo-
gados, entre otros, está estudian-
do toda la documentación para
formular alegaciones y seguir re-
clamando “desclasificacionesma-
sivas de sectores edificables no
ejecutados en la Costa Brava y
que el Plan no revisa”, avanzan.

El colectivo valora muy positi-
vamente que sectores emblemáti-
cos como Rodors (tres sectores)
en la playa de Pals, Aiguafreda en
Begur y Cala Morisca en Tossa,
sean desclasificados y se extingan
las posibilidades de edificar, pero
criticanque “denpor buenos” pro-

yectos como Sa Guarda en Cada-
qués o s'Antiga en Begur. En este
mismo sentido se manifiesta SOS
Aiguafreda, que lo considera una
“victoria agridulce”. El grupo cele-
bra salvar esta cala del cemento
pero lamenta que sigan otros
“proyectos insostenibles”.

Lamayoría de alcaldes hanop-
tado por la prudencia y prefieren
estudiar al detalle el PDU. Las pri-
meras reacciones han sido diver-
sas: desde la indignación de Port
de la Selva a la satisfaccióndeTos-
sa de Mar por la desclasificación
deCalaMorisca. RogerPinart, pri-
mer teniente de alcalde del Port
de la Selva, es claro: “Tienen 22
pacientes, algunos con cáncer y
otros constipados y nos han apli-
cado quimioterapia a todos”. El
edil recuerda que el Consistorio
fue “muy restrictivo con el POUM

de 2003” y ve una “gran injusti-
cia” que les apliquen tantas res-
tricciones si siempre han “respe-
tado el territorio”. “Si todos lo hu-
bieran hecho, ahora no estaría-
mos hablando de salvar la Costa
Brava”, asegura.

Montse Mindan y Maite Selva,
alcaldesas de Roses y Begur, es-
tán satisfacción por la preserva-
ción de parte del territorio pero
son críticas con algunos sectores
y presentarán alegaciones. Roses
es donde se da una mayor reduc-
ción de viviendas potenciales: de
6.624 a 948, sobretodo en la zona
de SantaMargarida. EnBegur, co-
mo en otros pueblos, el PDU ha
desatadoquejas de vecinos afecta-
dos que heredaron una parcela o
que la compraron para hacerse
una vivienda y habrán pagado
por suelos rústicos.

Un sindicato de Mossos
hackeado paga una multa
e indemniza a varios agentes

Los residuos
de las tres
nucleares
rozan el límite

SOS Costa Brava ve el
plan de protección del
litoral aún insuficiente
Los ecologistas califican el PDU de paso
adelante pero alertan de “zonas de peligro”

REBECA CARRANCO, Barcelona
El Sindicat de Mossos d’Esquadra (SME) ha pagado
una factura alta por el hackeo sufrido en 2016 que
dejó al descubierto los datos personales de 5.540
agentes (nombre, DNI, teléfono, dirección y cuentas
bancarias). La Agencia Española de Protección de

Datos le sancionó con 22.000 euros. Además, el sindi-
cato llegó a un acuerdo con 10 agentes que le denun-
ciaron por la difusión de sus detalles personales, a
los que indemnizó con 4.500 euros a cada uno, se-
gún fuentes conocedoras de la negociación. El SME
asegura que ha reforzado la seguridad de su web.

Captura de pantalla del perfil del sindicato de Mossos SME.

M. ROVIRA, Tarragona

MARTA RODRÍGUEZ, Girona
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Roses

L'Ajuntament de Roses augmenta
les partides d'Urbanisme i Acció
Social per al 2020
Dels 38.883.145 euros del Pressupost Municipal del 2020, 2.102.700 es destinaran a
inversions

AIDA VILAR  02.12.2019 | 20:04

Els Pressupostos Municipals per a l'any 2020 a
Roses destaquen per l'augment de les partides
destinades a Urbanisme i Acció Social, i per la
reducció de l'endeutament municipal.

L'Ajuntament de Roses va aprovar
els Pressupostos Municipals per a l'exercici del
2020 en el marc d'una sessió plenària celebrada el
passat dimecres 27 de novembre. El consistori
disposarà d'un pressupost de 38.883.145 euros per
al 2020, un 0,33% menys que el 2019. El
decreixement ve suscitat per la reducció en les
inversions, a les quals es destinaran 2.102.700
euros.

Potenciaran l'Urbanisme

En l'apartat d'inversions, el consistori rosinc ha tingut especial consideració per les àrees d'Urbanisme
i Acció Social, que han augmentat un 19,3 i 11,59%, respectivament. Les inversions de la primera
regidoria es destinaran bàsicament a potenciar la campanya de subvencions «Roses, Posa't Guapa»,
per les millores de façanes municipals. «Aquest any, la campanya no és només per a edificis
particulars sinó que s'ha ampliat a comerços que ocupen part de la via pública», explica el regidor
d'Hisenda, Marc Danés. En Urbanisme també destaca una nova línia d'ajudes per a la dinamització
comercial enfocada a la renovació de mobiliari a la via pública; i la subvenció per a les excavacions i
consolidació arqueològica de la Càtedra d'Arqueologia de Roses.

Subvenció a entitats locals

Pel que fa a l'àrea d'Acció Social, s'augmentaran les subvencions destinades a les entitats locals
Roses Contra el Càncer, Creu Roja i Fadir; i en la posada en marxa d'un centre obert d'atenció a joves i
infants que s'ubicarà en unes aules de sobre el mercat municipal. «Servirà per ajudar-los en l'estudi i
per fer intervenció social amb les famílies gràcies a un equip de pedagogs i educadors», diu el regidor.

En aquesta línia, i seguint amb l'objectiu de potenciar les entitats locals, el consistori manté la seva
política d'ajudes, atorgant 1.144.100 euros en subvencions a entitats i associacions.

La partida destinada a les inversions ascendeix als 2.102.700 euros per a l'any 2020, 1.626.700 euros
dels quals provindran de recursos propis municipals; 308.000 a subvencions; i 168.000 a contribucions
especials i quotes d'urbanització. Del total d'inversions adjuntades en la graella de sobre, destaca la
partida destinada al Pressupost Participatiu del 2020, al qual es destinen 300.000 euros, el 15% del
pressupost.

Reducció de l'endeutament

El consistori rosinc ha aconseguit reduir un 81% l'endeutament en els nou darrers anys, passant dels
24 milions d'euros de deute als 4,4 que s'acumulen aquest 2020. «Aquesta reducció es deriva de la no
concentració de crèdits i a la política de contenció del consistori, i és d'aquí d'on es deriven l'augment
de les partides d'Urbanisme i Acció Social», explica Danés.

Més informació

SOS Costa Brava presentarà al·legacions i demana «més valentia» al Govern.

Urbanisme desclassifica la urbanització de Cap Ras i obliga a modificar Sa Guarda .

Millora urbana i reducció del deute en el pressupost de Roses per a 2020 .
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Els Pressupostos Municipals per a l'any 2020 a
Roses destaquen per l'augment de les partides
destinades a Urbanisme i Acció Social, i per la
reducció de l'endeutament municipal.

L'Ajuntament de Roses va aprovar
els Pressupostos Municipals per a l'exercici del
2020 en el marc d'una sessió plenària celebrada el
passat dimecres 27 de novembre. El consistori
disposarà d'un pressupost de 38.883.145 euros per
al 2020, un 0,33% menys que el 2019. El
decreixement ve suscitat per la reducció en les
inversions, a les quals es destinaran 2.102.700
euros.

Potenciaran l'Urbanisme

En l'apartat d'inversions, el consistori rosinc ha tingut especial consideració per les àrees d'Urbanisme
i Acció Social, que han augmentat un 19,3 i 11,59%, respectivament. Les inversions de la primera
regidoria es destinaran bàsicament a potenciar la campanya de subvencions «Roses, Posa't Guapa»,
per les millores de façanes municipals. «Aquest any, la campanya no és només per a edificis
particulars sinó que s'ha ampliat a comerços que ocupen part de la via pública», explica el regidor
d'Hisenda, Marc Danés. En Urbanisme també destaca una nova línia d'ajudes per a la dinamització
comercial enfocada a la renovació de mobiliari a la via pública; i la subvenció per a les excavacions i
consolidació arqueològica de la Càtedra d'Arqueologia de Roses.

Subvenció a entitats locals

Pel que fa a l'àrea d'Acció Social, s'augmentaran les subvencions destinades a les entitats locals
Roses Contra el Càncer, Creu Roja i Fadir; i en la posada en marxa d'un centre obert d'atenció a joves i
infants que s'ubicarà en unes aules de sobre el mercat municipal. «Servirà per ajudar-los en l'estudi i
per fer intervenció social amb les famílies gràcies a un equip de pedagogs i educadors», diu el regidor.

En aquesta línia, i seguint amb l'objectiu de potenciar les entitats locals, el consistori manté la seva
política d'ajudes, atorgant 1.144.100 euros en subvencions a entitats i associacions.

La partida destinada a les inversions ascendeix als 2.102.700 euros per a l'any 2020, 1.626.700 euros
dels quals provindran de recursos propis municipals; 308.000 a subvencions; i 168.000 a contribucions
especials i quotes d'urbanització. Del total d'inversions adjuntades en la graella de sobre, destaca la
partida destinada al Pressupost Participatiu del 2020, al qual es destinen 300.000 euros, el 15% del
pressupost.

Reducció de l'endeutament

El consistori rosinc ha aconseguit reduir un 81% l'endeutament en els nou darrers anys, passant dels
24 milions d'euros de deute als 4,4 que s'acumulen aquest 2020. «Aquesta reducció es deriva de la no
concentració de crèdits i a la política de contenció del consistori, i és d'aquí d'on es deriven l'augment
de les partides d'Urbanisme i Acció Social», explica Danés.

Més informació

SOS Costa Brava presentarà al·legacions i demana «més valentia» al Govern.

Urbanisme desclassifica la urbanització de Cap Ras i obliga a modificar Sa Guarda .
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Pla de Protecció del Litoral

SOS Costa Brava presentarà
al·legacions i demana «més
valentia» al Govern
Roses, Palafrugell, Cadaqués i Llançà veuen amb bons ulls el pla i creuen que
promourà el creixement «sostenible» del territori

ACN  03.12.2019 | 16:29

SOS Costa Brava presentarà al·legacions al pla de protecció del litoral que la comissió d'Urbanisme va
aprovar inicialment ahir i que impedeix la construcció de 15.037 habitatges perquè consideren que es
queda "a mig camí". L'advocat de l'entitat ecologista, Eduard de Ribot, exigeix "més valentia" al Govern i
que desclassifiqui tots els sectors pendents de desenvolupar. "La capacitat de càrrega de la Costa
Brava està exhaurida, no podem continuar urbanitzant", ha apuntat. Els equips de govern de Roses,
Palafrugell, Cadaqués i Llançà veuen amb bons ulls la proposta perquè creuen que fomentarà el
creixement "sostenible" a la Costa Brava. En aquest sentit, el regidor d'Urbanisme de Palafrugell,
Jaume Palahí, diu que la Generalitat ha estat "valenta" i l'alcaldessa de Cadaqués, Pia Serinyana, creu
que el pla beneficiarà el municipi, on el planejament actual permetia un creixement "molt extensiu".

{C}

{C}

Un "pas endavant" però "manifestament insuficient". SOS Costa Brava espera la publicació del pla
director urbanístic de revisió de sòls no sostenibles del litoral de Girona per analitzar el detall de la
proposta del Govern però l'advocat Eduard de Ribot ja avança que les 31 entitats ecologistes que
integren SOS Costa Brava comencen a treballar per presentar-hi al·legacions.

Segons de Ribot, el pla es queda "a mig camí" perquè impedeix la construcció de 15.037 habitatges al
litoral gironí però n'avala 15.806. "Nosaltres demanàvem desclassificacions massives i no ha estat
així", ha afirmat en nom de SOS Costa Brava. Eduard de Ribot creu que el Govern perd una oportunitat
per fer un "canvi de rumb real" en política urbanística i desclassificar tots els sectors pendents de
construir. "Hem de ser conscients que hi ha més hectàrees en perill que les que salven", ha criticat.

"La Costa Brava no admet continuar edificant, no hi ha prou cales, ni prou boscos ni prou paisatge per
continuar urbanitzant", sosté de Ribot que creu que "destruir el paisatge" és una "política absurda". "La
moratòria va ser una aturada de màquines i el que aquest pla proposa és només una abaixada de
velocitat", ha afegit.

Tot i que SOS Costa Brava celebra que es desclassifiquin algunes urbanitzacions com Cala Morisca de
Tossa de Mar o Aiguafreda de Begur, lamenten que s'avali la construcció en altres paratges com Sa
Guarda de Cadaqués, encara que Urbanisme aprovi una nova normativa més restrictiva que implicarà
modificacions en el projecte. "Queden cavalls de batalla per continuar lluitant", ha dit.

De Ribot creu que el Govern ha actuat amb excés de zel per evitar que alguns promotors puguin
reclamar indemnitzacions. L'advocat ha recordat que SOS Costa Brava entén que no hi ha drets
adquirits de propietaris i, per això, insta a impedir la construcció de totes les urbanitzacions pendents.

A més, també ha criticat que el pla no entri a valorar la situació urbanística de poblacions tan
importants com Palafrugell, Calonge, Palamós, Platja d'Aro o Castelló d'Empúries només perquè tenen
un planejament més recent i adaptat al pla territorial parcial de les comarques gironines. "Tenen un
potencial de creixement urbanístic molt important i s'haurien d'haver revisat", subratlla.

SOS Costa Brava es reunirà aquesta setmana en assemblea per valorar el pla i començar a treballar en
les al·legacions.

Creixement "sostenible"

Alguns dels municipis afectats pel pla veuen amb bons ulls la proposta i creuen que promourà el
creixement "sostenible" a tot el territori. És el cas de l'alcaldessa de Roses, Montse Mindan. Diu que
encara s'ho han d'estudiar a fons i que segurament hi presentaran al·legacions però considera que el
document és "fruit d'un estudi" en profunditat.

El PDU desclassifica nou sectors del municipi amb un potencial de 5.621 habitatges. També contempla
la modificació de tres sectors més passant dels 175 previstos als 123. En total, el planejament vigent
preveia 6.624 habitatges nous i el PDU rebaixa aquesta xifra fins als 948. La voluntat d'Urbanisme és
que el municipi aprofiti la redacció del POUM per repensar algunes de les urbanitzacions.

Mindan admet que el municipi té molta superfície amb problemes d'inundabilitat però que hi han
d'haver sectors que permetin el creixement. En aquest sentit, creu que el futur haurà de passar per la
"rehabilitació" d'edificis del centre enlloc de la construcció en zones pendents.

"Preservar el litoral"

En el cas de Llançà, l'alcalde, Francesc Guisset, diu que les afectacions previstes al municipi no
suposen un "canvi radical" i reivindica que la població sempre ha apostat per un creixement sostenible.
El pla preveu la desclassificació de tres sectors. Entre ells, la urbanització prevista a Cap Ras (76
habitatges). També redueix i en reordena altres com el sector de Perpinyà, que rebaixa la superfície i el
nombre d'habitatges de 38 a 23 i el de Roses, que passa de 41 a 29.

Guisset afirma que veuen bé l'objectiu del PDU perquè és "molt important preservar el litoral", tot i que
"entén" que alguns municipis vegin certa "ingerència" en unes competències que, fins ara, "eren seves".

Sa Guarda de Cadaqués

L'alcaldessa de Cadaqués, Pia Serinyana, per la seva banda, creu que el document serà molt positiu per
al municipi, que té un pla general "antic i molt extensiu". "La zona on es podia construir era molt gran i
si es fes tot el que es podia, seria una autèntica bestiesa", afirma. En aquest sentit, recorda que el
municipi té la capacitat que té i que, al ritme que anava, no podia assumir el volum d'urbanitzacions.
"Les necessitats d'aigua arriba un punt que no es poden absorbir", remarca.

El pla esborra del mapa 16 sectors i obliga a fer canvis en cinc més. Entre ells, el polèmic de Sa
Guarda que s'haurà de reordenar i adaptar a la nova normativa impulsada pel Govern, tot i que d'entrada
s'hi mantenen els 105 habitatges previstos. També el Turó d'es Calders (61), on es manté la superfície
afectada i el nombre d'habitatges, però s'obliga a deixar lliures d'edificació les parts més elevades i
exposades visualment.

El cas d'Aigua Xelida

Palafrugell és un dels cinc municipis que ja tenen el planejament municipal adaptat al Pla Territorial de
les comarques gironines. Per això, Urbanisme no decideix que es farà en cada sector però sí que fixa
que s'ha de complir la nova normativa que busca minimitzar l'impacte visual i ambiental i garantir una
major integració paisatgística. Una situació que, a la pràctica, probablement suposarà que s'acabin
reduint els habitatges previstos per poder complir amb les directrius fixades pel pla. Aigua Xelida, amb
33 xalets de luxe previstos, és un d'ells.

El regidor d'Urbanisme, Jaume Palahí, creu que la Generalitat ha estat "molt valenta" impulsant aquest
pla i creu que tot plegat ajudarà a la integració paisatgística. Creu que en alguns punts de la costa, el
pla "arriba tard" perquè hi ha "queixalades que són per plorar" però valora molt positivament l'aposta
que s'ha fet.

Més informació

L'Ajuntament de Roses augmenta les partides d'Urbanisme i Acció Social per al 2020.

Urbanisme desclassifica la urbanització de Cap Ras i obliga a modificar Sa Guarda .

Millora urbana i reducció del deute en el pressupost de Roses per a 2020 .
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Pla de Protecció del Litoral

SOS Costa Brava presentarà
al·legacions i demana «més
valentia» al Govern
Roses, Palafrugell, Cadaqués i Llançà veuen amb bons ulls el pla i creuen que
promourà el creixement «sostenible» del territori

ACN  03.12.2019 | 16:29

SOS Costa Brava presentarà al·legacions al pla de protecció del litoral que la comissió d'Urbanisme va
aprovar inicialment ahir i que impedeix la construcció de 15.037 habitatges perquè consideren que es
queda "a mig camí". L'advocat de l'entitat ecologista, Eduard de Ribot, exigeix "més valentia" al Govern i
que desclassifiqui tots els sectors pendents de desenvolupar. "La capacitat de càrrega de la Costa
Brava està exhaurida, no podem continuar urbanitzant", ha apuntat. Els equips de govern de Roses,
Palafrugell, Cadaqués i Llançà veuen amb bons ulls la proposta perquè creuen que fomentarà el
creixement "sostenible" a la Costa Brava. En aquest sentit, el regidor d'Urbanisme de Palafrugell,
Jaume Palahí, diu que la Generalitat ha estat "valenta" i l'alcaldessa de Cadaqués, Pia Serinyana, creu
que el pla beneficiarà el municipi, on el planejament actual permetia un creixement "molt extensiu".

{C}

{C}

Un "pas endavant" però "manifestament insuficient". SOS Costa Brava espera la publicació del pla
director urbanístic de revisió de sòls no sostenibles del litoral de Girona per analitzar el detall de la
proposta del Govern però l'advocat Eduard de Ribot ja avança que les 31 entitats ecologistes que
integren SOS Costa Brava comencen a treballar per presentar-hi al·legacions.

Segons de Ribot, el pla es queda "a mig camí" perquè impedeix la construcció de 15.037 habitatges al
litoral gironí però n'avala 15.806. "Nosaltres demanàvem desclassificacions massives i no ha estat
així", ha afirmat en nom de SOS Costa Brava. Eduard de Ribot creu que el Govern perd una oportunitat
per fer un "canvi de rumb real" en política urbanística i desclassificar tots els sectors pendents de
construir. "Hem de ser conscients que hi ha més hectàrees en perill que les que salven", ha criticat.

"La Costa Brava no admet continuar edificant, no hi ha prou cales, ni prou boscos ni prou paisatge per
continuar urbanitzant", sosté de Ribot que creu que "destruir el paisatge" és una "política absurda". "La
moratòria va ser una aturada de màquines i el que aquest pla proposa és només una abaixada de
velocitat", ha afegit.

Tot i que SOS Costa Brava celebra que es desclassifiquin algunes urbanitzacions com Cala Morisca de
Tossa de Mar o Aiguafreda de Begur, lamenten que s'avali la construcció en altres paratges com Sa
Guarda de Cadaqués, encara que Urbanisme aprovi una nova normativa més restrictiva que implicarà
modificacions en el projecte. "Queden cavalls de batalla per continuar lluitant", ha dit.

De Ribot creu que el Govern ha actuat amb excés de zel per evitar que alguns promotors puguin
reclamar indemnitzacions. L'advocat ha recordat que SOS Costa Brava entén que no hi ha drets
adquirits de propietaris i, per això, insta a impedir la construcció de totes les urbanitzacions pendents.

A més, també ha criticat que el pla no entri a valorar la situació urbanística de poblacions tan
importants com Palafrugell, Calonge, Palamós, Platja d'Aro o Castelló d'Empúries només perquè tenen
un planejament més recent i adaptat al pla territorial parcial de les comarques gironines. "Tenen un
potencial de creixement urbanístic molt important i s'haurien d'haver revisat", subratlla.

SOS Costa Brava es reunirà aquesta setmana en assemblea per valorar el pla i començar a treballar en
les al·legacions.

Creixement "sostenible"

Alguns dels municipis afectats pel pla veuen amb bons ulls la proposta i creuen que promourà el
creixement "sostenible" a tot el territori. És el cas de l'alcaldessa de Roses, Montse Mindan. Diu que
encara s'ho han d'estudiar a fons i que segurament hi presentaran al·legacions però considera que el
document és "fruit d'un estudi" en profunditat.

El PDU desclassifica nou sectors del municipi amb un potencial de 5.621 habitatges. També contempla
la modificació de tres sectors més passant dels 175 previstos als 123. En total, el planejament vigent
preveia 6.624 habitatges nous i el PDU rebaixa aquesta xifra fins als 948. La voluntat d'Urbanisme és
que el municipi aprofiti la redacció del POUM per repensar algunes de les urbanitzacions.

Mindan admet que el municipi té molta superfície amb problemes d'inundabilitat però que hi han
d'haver sectors que permetin el creixement. En aquest sentit, creu que el futur haurà de passar per la
"rehabilitació" d'edificis del centre enlloc de la construcció en zones pendents.

"Preservar el litoral"

En el cas de Llançà, l'alcalde, Francesc Guisset, diu que les afectacions previstes al municipi no
suposen un "canvi radical" i reivindica que la població sempre ha apostat per un creixement sostenible.
El pla preveu la desclassificació de tres sectors. Entre ells, la urbanització prevista a Cap Ras (76
habitatges). També redueix i en reordena altres com el sector de Perpinyà, que rebaixa la superfície i el
nombre d'habitatges de 38 a 23 i el de Roses, que passa de 41 a 29.

Guisset afirma que veuen bé l'objectiu del PDU perquè és "molt important preservar el litoral", tot i que
"entén" que alguns municipis vegin certa "ingerència" en unes competències que, fins ara, "eren seves".

Sa Guarda de Cadaqués

L'alcaldessa de Cadaqués, Pia Serinyana, per la seva banda, creu que el document serà molt positiu per
al municipi, que té un pla general "antic i molt extensiu". "La zona on es podia construir era molt gran i
si es fes tot el que es podia, seria una autèntica bestiesa", afirma. En aquest sentit, recorda que el
municipi té la capacitat que té i que, al ritme que anava, no podia assumir el volum d'urbanitzacions.
"Les necessitats d'aigua arriba un punt que no es poden absorbir", remarca.

El pla esborra del mapa 16 sectors i obliga a fer canvis en cinc més. Entre ells, el polèmic de Sa
Guarda que s'haurà de reordenar i adaptar a la nova normativa impulsada pel Govern, tot i que d'entrada
s'hi mantenen els 105 habitatges previstos. També el Turó d'es Calders (61), on es manté la superfície
afectada i el nombre d'habitatges, però s'obliga a deixar lliures d'edificació les parts més elevades i
exposades visualment.

El cas d'Aigua Xelida

Palafrugell és un dels cinc municipis que ja tenen el planejament municipal adaptat al Pla Territorial de
les comarques gironines. Per això, Urbanisme no decideix que es farà en cada sector però sí que fixa
que s'ha de complir la nova normativa que busca minimitzar l'impacte visual i ambiental i garantir una
major integració paisatgística. Una situació que, a la pràctica, probablement suposarà que s'acabin
reduint els habitatges previstos per poder complir amb les directrius fixades pel pla. Aigua Xelida, amb
33 xalets de luxe previstos, és un d'ells.

El regidor d'Urbanisme, Jaume Palahí, creu que la Generalitat ha estat "molt valenta" impulsant aquest
pla i creu que tot plegat ajudarà a la integració paisatgística. Creu que en alguns punts de la costa, el
pla "arriba tard" perquè hi ha "queixalades que són per plorar" però valora molt positivament l'aposta
que s'ha fet.

Més informació

L'Ajuntament de Roses augmenta les partides d'Urbanisme i Acció Social per al 2020.

Urbanisme desclassifica la urbanització de Cap Ras i obliga a modificar Sa Guarda .

Millora urbana i reducció del deute en el pressupost de Roses per a 2020 .
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Pla de Protecció del Litoral

SOS Costa Brava presentarà
al·legacions i demana «més
valentia» al Govern
Roses, Palafrugell, Cadaqués i Llançà veuen amb bons ulls el pla i creuen que
promourà el creixement «sostenible» del territori

ACN  03.12.2019 | 16:29

SOS Costa Brava presentarà al·legacions al pla de protecció del litoral que la comissió d'Urbanisme va
aprovar inicialment ahir i que impedeix la construcció de 15.037 habitatges perquè consideren que es
queda "a mig camí". L'advocat de l'entitat ecologista, Eduard de Ribot, exigeix "més valentia" al Govern i
que desclassifiqui tots els sectors pendents de desenvolupar. "La capacitat de càrrega de la Costa
Brava està exhaurida, no podem continuar urbanitzant", ha apuntat. Els equips de govern de Roses,
Palafrugell, Cadaqués i Llançà veuen amb bons ulls la proposta perquè creuen que fomentarà el
creixement "sostenible" a la Costa Brava. En aquest sentit, el regidor d'Urbanisme de Palafrugell,
Jaume Palahí, diu que la Generalitat ha estat "valenta" i l'alcaldessa de Cadaqués, Pia Serinyana, creu
que el pla beneficiarà el municipi, on el planejament actual permetia un creixement "molt extensiu".

{C}

{C}

Un "pas endavant" però "manifestament insuficient". SOS Costa Brava espera la publicació del pla
director urbanístic de revisió de sòls no sostenibles del litoral de Girona per analitzar el detall de la
proposta del Govern però l'advocat Eduard de Ribot ja avança que les 31 entitats ecologistes que
integren SOS Costa Brava comencen a treballar per presentar-hi al·legacions.

Segons de Ribot, el pla es queda "a mig camí" perquè impedeix la construcció de 15.037 habitatges al
litoral gironí però n'avala 15.806. "Nosaltres demanàvem desclassificacions massives i no ha estat
així", ha afirmat en nom de SOS Costa Brava. Eduard de Ribot creu que el Govern perd una oportunitat
per fer un "canvi de rumb real" en política urbanística i desclassificar tots els sectors pendents de
construir. "Hem de ser conscients que hi ha més hectàrees en perill que les que salven", ha criticat.

"La Costa Brava no admet continuar edificant, no hi ha prou cales, ni prou boscos ni prou paisatge per
continuar urbanitzant", sosté de Ribot que creu que "destruir el paisatge" és una "política absurda". "La
moratòria va ser una aturada de màquines i el que aquest pla proposa és només una abaixada de
velocitat", ha afegit.

Tot i que SOS Costa Brava celebra que es desclassifiquin algunes urbanitzacions com Cala Morisca de
Tossa de Mar o Aiguafreda de Begur, lamenten que s'avali la construcció en altres paratges com Sa
Guarda de Cadaqués, encara que Urbanisme aprovi una nova normativa més restrictiva que implicarà
modificacions en el projecte. "Queden cavalls de batalla per continuar lluitant", ha dit.

De Ribot creu que el Govern ha actuat amb excés de zel per evitar que alguns promotors puguin
reclamar indemnitzacions. L'advocat ha recordat que SOS Costa Brava entén que no hi ha drets
adquirits de propietaris i, per això, insta a impedir la construcció de totes les urbanitzacions pendents.

A més, també ha criticat que el pla no entri a valorar la situació urbanística de poblacions tan
importants com Palafrugell, Calonge, Palamós, Platja d'Aro o Castelló d'Empúries només perquè tenen
un planejament més recent i adaptat al pla territorial parcial de les comarques gironines. "Tenen un
potencial de creixement urbanístic molt important i s'haurien d'haver revisat", subratlla.

SOS Costa Brava es reunirà aquesta setmana en assemblea per valorar el pla i començar a treballar en
les al·legacions.

Creixement "sostenible"

Alguns dels municipis afectats pel pla veuen amb bons ulls la proposta i creuen que promourà el
creixement "sostenible" a tot el territori. És el cas de l'alcaldessa de Roses, Montse Mindan. Diu que
encara s'ho han d'estudiar a fons i que segurament hi presentaran al·legacions però considera que el
document és "fruit d'un estudi" en profunditat.

El PDU desclassifica nou sectors del municipi amb un potencial de 5.621 habitatges. També contempla
la modificació de tres sectors més passant dels 175 previstos als 123. En total, el planejament vigent
preveia 6.624 habitatges nous i el PDU rebaixa aquesta xifra fins als 948. La voluntat d'Urbanisme és
que el municipi aprofiti la redacció del POUM per repensar algunes de les urbanitzacions.

Mindan admet que el municipi té molta superfície amb problemes d'inundabilitat però que hi han
d'haver sectors que permetin el creixement. En aquest sentit, creu que el futur haurà de passar per la
"rehabilitació" d'edificis del centre enlloc de la construcció en zones pendents.

"Preservar el litoral"

En el cas de Llançà, l'alcalde, Francesc Guisset, diu que les afectacions previstes al municipi no
suposen un "canvi radical" i reivindica que la població sempre ha apostat per un creixement sostenible.
El pla preveu la desclassificació de tres sectors. Entre ells, la urbanització prevista a Cap Ras (76
habitatges). També redueix i en reordena altres com el sector de Perpinyà, que rebaixa la superfície i el
nombre d'habitatges de 38 a 23 i el de Roses, que passa de 41 a 29.

Guisset afirma que veuen bé l'objectiu del PDU perquè és "molt important preservar el litoral", tot i que
"entén" que alguns municipis vegin certa "ingerència" en unes competències que, fins ara, "eren seves".

Sa Guarda de Cadaqués

L'alcaldessa de Cadaqués, Pia Serinyana, per la seva banda, creu que el document serà molt positiu per
al municipi, que té un pla general "antic i molt extensiu". "La zona on es podia construir era molt gran i
si es fes tot el que es podia, seria una autèntica bestiesa", afirma. En aquest sentit, recorda que el
municipi té la capacitat que té i que, al ritme que anava, no podia assumir el volum d'urbanitzacions.
"Les necessitats d'aigua arriba un punt que no es poden absorbir", remarca.

El pla esborra del mapa 16 sectors i obliga a fer canvis en cinc més. Entre ells, el polèmic de Sa
Guarda que s'haurà de reordenar i adaptar a la nova normativa impulsada pel Govern, tot i que d'entrada
s'hi mantenen els 105 habitatges previstos. També el Turó d'es Calders (61), on es manté la superfície
afectada i el nombre d'habitatges, però s'obliga a deixar lliures d'edificació les parts més elevades i
exposades visualment.

El cas d'Aigua Xelida

Palafrugell és un dels cinc municipis que ja tenen el planejament municipal adaptat al Pla Territorial de
les comarques gironines. Per això, Urbanisme no decideix que es farà en cada sector però sí que fixa
que s'ha de complir la nova normativa que busca minimitzar l'impacte visual i ambiental i garantir una
major integració paisatgística. Una situació que, a la pràctica, probablement suposarà que s'acabin
reduint els habitatges previstos per poder complir amb les directrius fixades pel pla. Aigua Xelida, amb
33 xalets de luxe previstos, és un d'ells.

El regidor d'Urbanisme, Jaume Palahí, creu que la Generalitat ha estat "molt valenta" impulsant aquest
pla i creu que tot plegat ajudarà a la integració paisatgística. Creu que en alguns punts de la costa, el
pla "arriba tard" perquè hi ha "queixalades que són per plorar" però valora molt positivament l'aposta
que s'ha fet.

Més informació

L'Ajuntament de Roses augmenta les partides d'Urbanisme i Acció Social per al 2020.

Urbanisme desclassifica la urbanització de Cap Ras i obliga a modificar Sa Guarda .

Millora urbana i reducció del deute en el pressupost de Roses per a 2020 .
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Enquesta

La Generalitat fa enquestes
telefòniques per a un estudi sobre
violències sexuals
La consulta es fa a dones de 16 i més anys residents a Catalunya, en la més absoluta
reserva

EMPORDA.INFO  03.12.2019 | 17:06

El Departament d'Interior de la Generalitat de
Catalunya està realitzant els treballs de l'Enquesta
de Violències Sexuals de Catalunya (EVSC).
Algunes de les entrevistes, que es fan
telefònicament, poden tenir lloc en municipis de
l'Alt Empordà

L'estudi de violències sexuals a Catalunya es porta
a terme a través d'una enquesta telefònica a una
mostra representativa de la població,
d'aproximadament 10.000 dones de 16 i més anys
residents a Catalunya, i consisteix en una entrevista sobre les seves experiències personals com a
víctimes de la violència masclista.

Alguns ajuntaments, com el de Roses, han informat que es tracta d'una enquesta oficial i que les
dades recollides es mantenen en la més absoluta reserva. Per a qualsevol dubte podeu dirigir-vos al
telèfon d'atenció ciutadana de la Generalitat de Catalunya, 012.

Més informació

Les detencions relacionades amb la violència de gènere han augmentat un 2,6%.

Salut anuncia un projecte formatiu per abordar casos de violència masclista.

El 25-N a l'Alt Empordà.
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Alt Empordà

El Parc de Salut del
passeig de Roses té
instal·lats dos nous
aparells



El municipi té tres parcs de salut, el de la carretera del Mas Oliva, el

del passeig Marítim i el de la plaça del Rei

L’Ajuntament de Roses, a través de Rosesnet, ha fet tasques de

manteniment als parcs de salut en els darrers dies. A més de reparacions

també s’han instal·lat nous aparells, com els dos que s’han afegit al

passeig Marítim. De cara a la pròxima primavera, l’Ajuntament preveu fer

noves sessions d’activitat física dirigides. En aquestes sessions,

professionals especialitzats informen i fan recomanacions sobre l’ús de

cada aparell.

Roses té tres parcs de salut, el de la carretera del Mas Oliva, el del passeig

Marítim davant l’Hotel Marítim i el de la plaça del Rei.
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Alt Empordà

Roses redueix les
inversions i augmenta les
partides per a Urbanisme i
Acció Social



L’endeutament municipal s’aconseguirà rebaixar en un 81% en 9 anys

i quedaria en els 4,4 milions d’euros

El ple de Roses va donar llum verda, dimecres passat, als pressupostos

per al 2020. Uns comptes que baixen lleugerament respecte del 2019,

principalment per una reducció de les inversions. Tot i això, es reforcen les

àrees d’Urbanisme i Acció Social, amb un increment d’un 19,3% i un

11,59%, respectivament.

En concret, hi haurà més recursos per a la campanya Roses Posa’t Guapa

(partida de 110.000 euros). També en Urbanisme hi haurà més dotació per

a excavacions i la consolidació arqueològica (112.000 €). En l’àmbit social

l’increment es destinarà principalment a posar en marxa el centre obert

d’atenció a joves i infants i a l’augment de subvencions a les entitats Roses

Contra el Càncer, Creu Roja i Fadir per implantar projectes al municipi.

El pressupost ascendeix a 38.883.145 euros, un descens del 0,33%

respecte del 2019. La partida d’inversions és de 2.102.700 euros [vegeu la

taula, que no inclou les inversions de les empreses municipals]. Si es

compleixen les previsions, Roses aconseguirà tancar el 2020 amb un deute

de 4,4 milions d’euros, que representa una reducció de l’endeutament del

81% en els últims nou anys. Els comptes del 2020 van ser aprovats amb

els vots dels partits del govern (Junts, ERC i GdP). Hi va donar suport el

regidor de Lliures i el PP es va abstenir. En canvi, el PSC i Cs van votarhi

en contra.
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Roses redueix les
inversions i augmenta les
partides per a Urbanisme i
Acció Social



L’endeutament municipal s’aconseguirà rebaixar en un 81% en 9 anys

i quedaria en els 4,4 milions d’euros

El ple de Roses va donar llum verda, dimecres passat, als pressupostos

per al 2020. Uns comptes que baixen lleugerament respecte del 2019,

principalment per una reducció de les inversions. Tot i això, es reforcen les

àrees d’Urbanisme i Acció Social, amb un increment d’un 19,3% i un

11,59%, respectivament.

En concret, hi haurà més recursos per a la campanya Roses Posa’t Guapa

(partida de 110.000 euros). També en Urbanisme hi haurà més dotació per

a excavacions i la consolidació arqueològica (112.000 €). En l’àmbit social

l’increment es destinarà principalment a posar en marxa el centre obert

d’atenció a joves i infants i a l’augment de subvencions a les entitats Roses

Contra el Càncer, Creu Roja i Fadir per implantar projectes al municipi.

El pressupost ascendeix a 38.883.145 euros, un descens del 0,33%

respecte del 2019. La partida d’inversions és de 2.102.700 euros [vegeu la

taula, que no inclou les inversions de les empreses municipals]. Si es

compleixen les previsions, Roses aconseguirà tancar el 2020 amb un deute

de 4,4 milions d’euros, que representa una reducció de l’endeutament del

81% en els últims nou anys. Els comptes del 2020 van ser aprovats amb

els vots dels partits del govern (Junts, ERC i GdP). Hi va donar suport el

regidor de Lliures i el PP es va abstenir. En canvi, el PSC i Cs van votarhi

en contra.
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Rosincs i rosinques poden votar fins
al dia 18 els projectes finalistes dels
Pressupostos Participatius 2020
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Aquesta vintena de projectes van ser els seleccionats en el Fòrum Ciutadà
celebrat el passat mes d'octubre i han arribat a la fase final entre un total de
383 propostes presentades
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Des d'avui, dimarts 3 de desembre, i fins al 18 de desembre, els veïns i veïnes majors

de 16 anys empadronats a Roses poden votar entre les 20 propostes finalistes dels

Pressupostos Participatius 2020. Aquesta vintena de projectes van ser els

seleccionats en el Fòrum Ciutadà celebrat el passat mes d'octubre i han arribat a la

fase final entre un total de 383 propostes presentades.

Una nova passera a la Riera Ginjolers, soterrament de contenidors, millora

d'equipaments municipals (Ca l'Anita, Teatre, Cementiri Municipal), instal·lació de wc

a les platges de Canyelles i Almadrava, creació d'un carril bici, col·locar plataformes

flotats a les platges per als banyistes, una zona de pícnic a la Ciutadella o un parc

infantil multi-aventura, són algunes de les propostes que els veïns i veïnes de Roses

poden votar des d'avui per escollir els projectes que es realitzaran el proper any a la

població.

El procés de votació es realitza a través de la plataforma www.tudecideixesroses.cat,

des d'on es pot accedir al llistat de tots els projectes finalistes, amb una breu

descripció i el cost estimat d'execució de cadascun d'ells. Cada persona pot escollir

fins a un màxim de tres propostes.

La participació es consolida i creix

Els veïns i veïnes de Roses han presentat un total de 383 propostes a la present edició

de pressupostos participatius, xifra que demostra la important implicació ciutadana

en aquest procés.

L'Ajuntament de Roses valora molt positivament aquest interès creixent i constant tal

i com assenyala el regidor d'Economia i Hisenda, Marc Danés, "en el pressupost 2020

hem destinat 300.000 € als projectes presentats i escollits per la ciutadania, xifra que

representa un 15% del capítol d'inversions. Aquest fet demostra la nostra aposta

ferma per aquesta participació ciutadana. Animem tots els veïns i veïnes a participar

en la votació que avui iniciem i en la presa de decisions que afecten i milloraran el

municipi."
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Des d'avui, dimarts 3 de desembre, i fins al 18 de desembre, els veïns i veïnes majors

de 16 anys empadronats a Roses poden votar entre les 20 propostes finalistes dels

Pressupostos Participatius 2020. Aquesta vintena de projectes van ser els

seleccionats en el Fòrum Ciutadà celebrat el passat mes d'octubre i han arribat a la

fase final entre un total de 383 propostes presentades.

Una nova passera a la Riera Ginjolers, soterrament de contenidors, millora

d'equipaments municipals (Ca l'Anita, Teatre, Cementiri Municipal), instal·lació de wc

a les platges de Canyelles i Almadrava, creació d'un carril bici, col·locar plataformes
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municipi."
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El premi de les dues categories, atorgat per l'Associació de Comerciants de
Roses-Roses shopping, és una passejada amb menorquina per la Badia de
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El concurs de fotografies a Instagram del Festivalet de Roses 2019 ja té guanyadors

del concurs d'Instagram. Marçal Esparch s'ha fet amb el premi en la categoria

Festivalet, mentre que Irene Medina, ha obtingut la primera posició en la categoria

Posta de Sol.

Per participar en el concurs, els interessants podien presentar fotografies que

plasmessin els atractius de la posta de sol de Roses i del Festivalet, compartir-les a

través dels seus perfils d'Instagram i etiquetar-les amb els hashtag #postadesolroses

#visitroses. Les imatges es podien penjar entre el 9 d'octubre i el 10 de novembre de

2019.

De totes les fotografies presentades, s'han seleccionat 15 finalistes entre les 2

temàtiques, entre les quals, un cop reunit el jurat del concurs, se n'han escollit la

imatge guanyadora de cada temàtica. El premi de les dues categories, atorgat per

l'Associació de Comerciants de Roses-Roses shopping, és una passejada amb

menorquina per la Badia de Roses durant la posta de sol.

Autor: Redacció
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Moment en que els serveis funeraris s'emporten el cadàver

Troben a Roses el cadàver d’un home de
79 anys a l’interior de casa seva
 03/12/2019

L’home, que responia a les inicials P R, portava dies mort dins de casa seva, i tot
sembla indicar que per causes naturals

El cadàver d’un home de 79 anys va ser trobat mort ahir al voltant de les 14 hores a
l’interior de casa seva.
L’home, que responia a les inicials de P.R. necessitava dels Serveis Socials de
l’Ajuntament de Roses, i en no tenir notícies d’ells durant tres dies el personal
d’aquest departament va trucar a la Policia Local per a que anessin al seu domicili,
al carrer Pujada del Puig Rom nº 22, per comprovar si l’havia passat alguna cosa.

Dues patrulles de la Policia Local, l dels Mossos, una dotació dels Bombers i un
doctor del Centre d’Atenció Primària de Roses es van dirigir al seu habitatge, i quan
van poder accedir al seu interior, el doctor només va poder notificar la seva mort,
que tot sembla indicar que va ser per causes naturals.
La policia científica dels Mossos d’Esquadra es van fer càrrec del sinistres a l’espera
de l’arribada del metge forense, que al voltant de les 18 hores va dictaminar la seva
mort i es va ordenar l’aixecament del cadàver.

Tags: 79 anys, A Roses, Alt Empordà, Badia de Roses, Bombers de la Generalitat, Bombers de Roses,
Cadàver, Cap de Creus, Catalunya, Causes naturals, Centre d'Atenció Primària, Costa Brava, Empordà,
Girona, Home mort, Metge forense, Mort fa dies, Mossos d'Esquadra, Policia Local de Roses, Roses, Vila de
Roses
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La quina mig buida per l'apagament de la llum, dues imatges dels regals que es sortegen en cada quina i
l'operari de ROSERSA, Ivan Sánchez, treballant en l'avaria

La Quina Nadal de Roses s’inaugura a les
fosques
 03/12/2019

La Quinal de Nadal de l’A.E. Roses pateix  tres apagades de llum durant la seva
celebració

Tot just abans d’iniciar-se la primera Quina de Nadal de l’A.E.Roses, quan encara
s’estaven venent els cartrons la llum de l’envelat de la plaça Frederic Rahola, se’n va
anar.
Immediatament, els organitzadors van trucar a dos regidors de l’Ajuntament de
Roses, personant-se de seguida el regidor d’Infraestructures i Serveis Públics, Juan
Manuel Fernández, i el regidor de Cultura i Festes, Èric Ibáñez, els quals van trucar a
l’operari de guàrdia de ROSERSA, Ivan Sánchez, per solventar el problema.

Un problema que no va tenir fàcil solució, per la qual cosa no va tornar la llum
passades les 19:30, més d’una hora després que quan s’havia iniciat.
“Hem començat molt malament, cinc minuts abans de començar s’ha anat la
llum, i com ha trigat tant en que tornés de nou ha marxat molta gent, unes cents
persones s’han marxar, entre d’altres coses perquè si abans anaven justos per
veure el partit del Barça contra l’Atleti, en començar tant tard han decidit
marxar”, va afirmar el president de l’A.E. Roses, Sergi López, que no parava de
repetir que “ara el que tinc por es que torni a marxar a la llum”.

I com si fos una premonició la il·luminació de l’envelat es va tornar a marxar dos
cops més, perquè segons va explicar el tècnic es va canviar de comptador d’analògic
a digital, i ara quan es passa una mica de la potència a la qual està limitat la llum
salta.

Així que per solucionar el problema ràpidament, Ivan Sánchez va tenir la deferència
de quedar-se a la Quina per donar la llum de seguida en cas d’un nou apagament.

Per sort, la llum va aguantar fins al final de la Quina, la qual va presentar diverses
novetats diferents als darrers anys, “sí, ara en cada dia sortejarem un
electrodomèstic, ja sigui una nevera, una rentadora, una TV o una cuina,, gràcies
a la col·laboració d’EDIFRED, i una bicicleta de les bones d’EDIBIKES”, va explicar
Sergi López, per afegir que “també fem dues quines extres en lloc d’una, com
fèiem abans”.

Un canari molt joves per atraure a la Quina a les noves generacions

Lluc Simó, un jove de 14 anys que estudia actualment tercer d’ESO a l’Institut Cap
Norfeu es va estrenar a la Quina de Nadal de l’A.E. Roses com a canari. I no ho va fer
gens malament.
El motiu, fent un símil taurí, de donar l’alternativa a en Lluc en plena adolescència,
“és perquè volem que les noves generacions coneguin, participin i s’impliquin en
una tradició com és la Quina de Nadal i, així, poc a poc, començar a donar el
relleu generacional”, va desvetllar el president de l’A.E. Roses.

Següents Quines de Nadal de l’A.E. Roses se celebraran en el dies:

Diumenge, 1 de desembre

Divendres, 6 de desembre

Diumenge ,8 de desembre

Diumenge, 15 de desembre

Dissabte, 21 de desembre — Quina infantil

Diumenge, 22 de desembre

Dimecres, 25 de desembre

Dijous, 26 de desembre

Diumenge, 29 de desembre

Dimecres, 1 de gener

Dilluns, 6 de gener
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Cap de Creus, Catalunya, Costa Brava, Electrodomèstics, Empordà, Envelat, Girona, jocs, Lots de Nadal,
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Per sort, la llum va aguantar fins al final de la Quina, la qual va presentar diverses
novetats diferents als darrers anys, “sí, ara en cada dia sortejarem un
electrodomèstic, ja sigui una nevera, una rentadora, una TV o una cuina,, gràcies
a la col·laboració d’EDIFRED, i una bicicleta de les bones d’EDIBIKES”, va explicar
Sergi López, per afegir que “també fem dues quines extres en lloc d’una, com
fèiem abans”.

Un canari molt joves per atraure a la Quina a les noves generacions

Lluc Simó, un jove de 14 anys que estudia actualment tercer d’ESO a l’Institut Cap
Norfeu es va estrenar a la Quina de Nadal de l’A.E. Roses com a canari. I no ho va fer
gens malament.
El motiu, fent un símil taurí, de donar l’alternativa a en Lluc en plena adolescència,
“és perquè volem que les noves generacions coneguin, participin i s’impliquin en
una tradició com és la Quina de Nadal i, així, poc a poc, començar a donar el
relleu generacional”, va desvetllar el president de l’A.E. Roses.

Següents Quines de Nadal de l’A.E. Roses se celebraran en el dies:

Diumenge, 1 de desembre

Divendres, 6 de desembre

Diumenge ,8 de desembre

Diumenge, 15 de desembre

Dissabte, 21 de desembre — Quina infantil

Diumenge, 22 de desembre

Dimecres, 25 de desembre

Dijous, 26 de desembre

Diumenge, 29 de desembre

Dimecres, 1 de gener

Dilluns, 6 de gener
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L'arbre gegant de Nadal de Roses ja està preparat per ser encés

S’ajorna al dijous, 5 desembre, l’encesa
de llums de Nadal de Roses
 03/12/2019

La previsió meteorològica per demà, que anuncia pluja, ha fet ajornar l’encesa de
llums prevista per demà dimecres, 4 de desembre

Els operaris de l’empresa municipal ja tenen a punt la instal·lació de les figures i
composicions que il·luminaran el Nadal a Roses,  així com l’arbre de grans
dimensions que lluirà a la plaça Catalunya durant totes les festes.

El mateix regidor d’Infraestructures i Serveis Públics, Juan Manuel Fernández, ha
comprovat in situ que l’avet d’alumini de 10 metres d’alçada i 4 de diàmetre, coronat
amb una gran estrella d’1,5 metres, ja està llest per l’encesa de llums que, en
principi, estava previst per demà dimecres.

Però, “degut a que la previsió meteorològica anuncia pluges, ha fet convenient
que ajornem l’encesa de les llums de Nadal al dijous 5 desembre”, ha afirmat
Fernández.

Una encesa que l’únic que canviarà serà el dia, ja que l’horari, a les 19h, i els actes
programats, la cantada de nadales a càrrec de la Coral del Centre  Escolar Empordà i
de la cantant Àngels Ortíz, no varien.
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Les dues fotos guanyadors del concurs d’Instagram del Festivalet de Roses

Marçal Esparch i Irene Medina són els
guanyadors del concurs d’Instagram del
Festivalet de Roses
 03/12/2019

Un concurs d’Instagram del Festivalet de Roses que comptava amb dues
categories: Festivalet i Posta de Sol

El concurs de fotografies a Instagram del Festivalet de Roses 2019 ja té guanyadors
del concurs d’Instagram. Marçal Esparch s’ha fet amb el premi en la categoria
Festivalet, mentre que Irene Medina, ha obtingut la primera posició en la categoria
Posta de Sol.

Per participar en el concurs, els interessants podien presentar fotografies que
plasmessin els atractius de la posta de sol de Roses i del Festivalet, compartir-les a
través dels seus perfils d’Instagram i etiquetar-les amb els hashtag
#postadesolroses #visitroses. Les imatges es podien penjar entre el 9 d’octubre i el
10 de novembre de 2019.

De totes les fotografies presentades, s’han seleccionat 15 finalistes entre les 2
temàtiques, entre les quals, un cop reunit el jurat del concurs, se n’han escollit la
imatge guanyadora de cada temàtica. El premi de les dues categories, atorgat per
l’Associació de Comerciants de Roses-Roses shopping, és una passejada amb
menorquina per la Badia de Roses durant la posta de sol.
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Avui s’inicien les votacions per escollir els
projectes finalistes dels Pressupostos
Participatius de Roses 2020
 03/12/2019

El projecte o projectes guanyadors d’aquests Pressupostos Participatius
s’executaran al llarg del 2020

Des d’avui, dimarts 3 de desembre, i fins al 18 de desembre, els veïns i veïnes majors
de 16 anys empadronats a Roses poden votar entre les 20 propostes finalistes dels
Pressupostos Participatius 2020.

La vintena de projectes que van ser els seleccionats en el Fòrum Ciutadà celebrat el
passat mes d’octubre han arribat a la fase final entre un total de 383 propostes
presentades.

Així, els veïns i veïnes de Roses poden votar des d’avui per escollir els projectes que
es realitzaran el proper any a la població.
Recordem que entre els projectes finalistes hi ha la creació d’una nova passera a la
Riera Ginjolers, el soterrament de contenidors, la millora d’equipaments municipals
(Ca l’Anita, Teatre, Cementiri Municipal), la instal·lació de WC a les platges de
Canyelles i Almadrava, la creació d’un carril bici, col·locar plataformes flotats a les
platges per als banyistes, una zona de pícnic a la Ciutadella i un parc infantil multi-
aventura, entre d’altres

El procés de votació es realitza a través de la plataforma
www.tudecideixesroses.cat, des d’on es pot accedir al llistat de tots els projectes
finalistes, amb una breu descripció i el cost estimat d’execució de cadascun d’ells, i
saber després de les votacions quin són els projectes finalistes.
Cada persona pot escollir fins a un màxim de tres propostes.

Uns Pressupostos Participatius que es consoliden

Els veïns i veïnes de Roses han presentat un total de 383 propostes a la present
edició de pressupostos participatius, xifra que demostra la important implicació
ciutadana en aquest procés i que es iniciativa que es consolida edició rere edició.

Marc Danés valora molt positivament aquest interès creixent i constant per part de
la ciutadania, “un fet que demostra la nostra aposta ferma per aquesta
participació ciutadana”, animant a  “tots els veïns i veïnes a participar en la
votació que avui iniciem i en la presa de decisions que afecten i milloraran el
municipi”.

Projectes que s’executaran al 2020

L’Ajuntament de Roses executarà tant de projectes -si surten guanyadors- com
permeti la partida destinada als Pressupostos Participatius, que és de 300.000 euros,
és a dir, que si surten escollits dos que tenen un cost de 150.000 € es faran els dos,
assegurant el regidor d’Economia i Hisenda, Marc Danés, que “es licitaran i
executaran durant l’any 2020, perquè el dia 19 de desembre ja sabrem quin és o
són els guanyadors, es farà la modificació de crèdit pertinent i el 2 de gener de
2020 ja es poden tirar endavant”.
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Avui s’inicien les votacions per escollir els
projectes finalistes dels Pressupostos
Participatius de Roses 2020
 03/12/2019

El projecte o projectes guanyadors d’aquests Pressupostos Participatius
s’executaran al llarg del 2020

Des d’avui, dimarts 3 de desembre, i fins al 18 de desembre, els veïns i veïnes majors
de 16 anys empadronats a Roses poden votar entre les 20 propostes finalistes dels
Pressupostos Participatius 2020.

La vintena de projectes que van ser els seleccionats en el Fòrum Ciutadà celebrat el
passat mes d’octubre han arribat a la fase final entre un total de 383 propostes
presentades.

Així, els veïns i veïnes de Roses poden votar des d’avui per escollir els projectes que
es realitzaran el proper any a la població.
Recordem que entre els projectes finalistes hi ha la creació d’una nova passera a la
Riera Ginjolers, el soterrament de contenidors, la millora d’equipaments municipals
(Ca l’Anita, Teatre, Cementiri Municipal), la instal·lació de WC a les platges de
Canyelles i Almadrava, la creació d’un carril bici, col·locar plataformes flotats a les
platges per als banyistes, una zona de pícnic a la Ciutadella i un parc infantil multi-
aventura, entre d’altres

El procés de votació es realitza a través de la plataforma
www.tudecideixesroses.cat, des d’on es pot accedir al llistat de tots els projectes
finalistes, amb una breu descripció i el cost estimat d’execució de cadascun d’ells, i
saber després de les votacions quin són els projectes finalistes.
Cada persona pot escollir fins a un màxim de tres propostes.

Uns Pressupostos Participatius que es consoliden

Els veïns i veïnes de Roses han presentat un total de 383 propostes a la present
edició de pressupostos participatius, xifra que demostra la important implicació
ciutadana en aquest procés i que es iniciativa que es consolida edició rere edició.

Marc Danés valora molt positivament aquest interès creixent i constant per part de
la ciutadania, “un fet que demostra la nostra aposta ferma per aquesta
participació ciutadana”, animant a  “tots els veïns i veïnes a participar en la
votació que avui iniciem i en la presa de decisions que afecten i milloraran el
municipi”.

Projectes que s’executaran al 2020

L’Ajuntament de Roses executarà tant de projectes -si surten guanyadors- com
permeti la partida destinada als Pressupostos Participatius, que és de 300.000 euros,
és a dir, que si surten escollits dos que tenen un cost de 150.000 € es faran els dos,
assegurant el regidor d’Economia i Hisenda, Marc Danés, que “es licitaran i
executaran durant l’any 2020, perquè el dia 19 de desembre ja sabrem quin és o
són els guanyadors, es farà la modificació de crèdit pertinent i el 2 de gener de
2020 ja es poden tirar endavant”.
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La Generalitat fa enquestes telefòniques
per a un estudi sobre violències sexuals
 03/12/2019

Es tracta d’una enquesta oficial a dones de 16 i més anys i les dades recollides es
mantenen en la més absoluta reserva

El Departament d’Interior de la Generalitat de Catalunya està realitzant els treballs
de l’Enquesta de violències sexuals de Catalunya (EVSC). Com les entrevistes es fan a
nivell de Catalunya i per telèfon és molt possible que contactin amb dones de Roses
per participar-hi

L’estudi de violències sexuals a Catalunya es realitza a través d’una enquesta
telefònica a una mostra representativa de la població, d’aproximadament 10.000
dones de 16 i més anys residents a Catalunya, i consisteix en una entrevista sobre
les seves experiències personals com a víctimes de la violència masclista.
Alguna d’aquestes enquestes, ja iniciades, poden fer-se a ciutadanes de Roses, per
la qual cosa l’Ajuntament informa de la realització de la mateixa, que es tracta d’una
enquesta oficial i que les dades recollides es mantenen en la més absoluta reserva.
Per a qualsevol dubte podeu dirigir-vos al telèfon d’atenció ciutadana de la
Generalitat de Catalunya, 012.
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Tweet

HOME  ROSES  SEGURETAT  LA GENERALITAT REALITZA ENQUESTES TELEFÒNIQUES PER A UN ESTUDI
SOBRE VIOLÈNCIES SEXUALS A CATALUNYA

El Departament d’Interior de la Generalitat de Catalunya està realitzant els
treballs de l’Enquesta de violències sexuals de Catalunya (EVSC). Algunes de
les entrevistes, que es realitzen telefònicament, poden tenir lloc al al
municipi de Roses.

L’estudi de violències sexuals a Catalunya es realitza a través d’una enquesta
telefònica a una mostra representativa de la població, d’aproximadament
10.000 dones de 16 i més anys residents a Catalunya, i consisteix en una
entrevista sobre les seves experiències personals com a víctimes de la
violència masclista.

Alguna d’aquestes enquestes, ja iniciades, poden fer-se a ciutadanes de

Roses, per la qual cosa l’Ajuntament informa de la realització de la mateixa,
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